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BM.0002.4.2024 

Protokół Nr LXXII.2024 

sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki, 

która odbyła się w dniu 25 marca 2024 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Mińsku Mazowieckim 

Otwarcia LXXII sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki dokonał o godz. 16.25 

Przewodniczący Rady Miasta - Dariusz Kulma. Poinformował, że obrady sesji Rady 

Miasta Mińsk Mazowiecki są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Administratorem danych osobowych zgromadzonych 

na nagraniach z sesji jest Burmistrz Miasta Mińsk Mazowiecki z siedzibą przy ul. 

Konstytucji 3 Maja 1 w Mińsku Mazowieckim. Dane osobowe są przetwarzane w 

związku z realizacją obowiązku transmitowania i utrwalania sesji Rady Miasta 

wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

oraz w celach archiwalnych przez okres wynikający z przepisów ustawy z dnia 14 

lipca 1983 r. o narodowym zasobie archiwalnym i archiwach. Informacje w wyżej 

wymienionym zakresie oraz dane kontaktowe inspektora ochrony danych dostępne 

są w Urzędzie Miasta Mińsk Mazowiecki oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miasta Mińsk Mazowiecki w zakładce Rada Miasta – Klauzula informacyjna – 

RODO. 

Przewodniczący Rady Miasta - Dariusz Kulma przywitał Burmistrza Miasta – Marcina 

Jakubowskiego, Pierwszego Zastępcę Burmistrza Miasta – Roberta Smugę, 

Drugiego Zastępcę Burmistrza Miasta – Katarzynę Łaziuk, Sekretarz Miasta – Kingę 

Rosłoniec, Skarbnik Miasta - Grażynę Stachowicz, Radcę Prawnego – Mirosławę 

Gut, Radnych Rady Miasta, dyrektorów miejskich jednostek organizacyjnych, 

prezesów spółek oraz wszystkich, którzy uczestniczą i oglądają sesję. 

Następnie sprawdzono liczbę radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady Miasta przekazał, że w sesji uczestniczy 19 radnych 

(nieobecni radni: Joanna Kowalska oraz Robert Ślusarczyk), w związku z tym 

stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że sesja została zwołana na podstawie 

art. 20 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym na 

wniosek ¼ ustawowego składu Rady. Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z 

projektami uchwał zostało udostępnione za pomocą aplikacji e-Sesja w dniu 21 

marca 2024 r. W porządku obrad ujęto trzy projekty uchwał i przedstawiał się on 

następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach uzupełniających 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 – 2027; 
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b) w sprawie wyboru ławników w wyborach uzupełniających do sądów 

powszechnych na kadencję 2024-2027; 

c) w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy  

z radnym Rady Miasta. 

3. Zamknięcie obrad.  

Ad 2. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach uzupełniających 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 – 2027 

Uchwałę Nr LXXII.638.2024 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w 

wyborach uzupełniających ławników do sądów powszechnych na kadencję 

2024 – 2027 podjęto jednogłośnie: 19-za.  

b) w sprawie wyboru ławników w wyborach uzupełniających do sądów 

powszechnych na kadencję 2024-2027 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wyboru ławników do sądów 

powszechnych dokonuje Rada Miasta w wyborach tajnych, w związku z tym 

konieczne jest wybranie trzyosobowej Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia 

tajnego głosowania w wyborach ławników. Zgodnie ze Statutem Miasta Komisja 

Skrutacyjna wybierana jest w głosowaniu jawnym. Zaproponował, aby każdy Klub 

działający w Radzie Miasta zgłosił jednego kandydata do składu tej Komisji. 

Do składu Komisji Skrutacyjnej zgłoszeni zostali następujący radni: Łukasz Lipiński, 

Karolina Pyrkosz, Izabela Stolarczyk, którzy wyrazili zgodę na pracę w tej Komisji. 

Komisję Skrutacyjną w składzie: Łukasz Lipiński, Karolina Pyrkosz, Izabela 

Stolarczyk, wybrano w głosowaniu: 18-za, 0-przeciw, 1-wstrzymujący się.  

W tym miejscu Przewodniczący Rady zarządził krótką przerwę w celu 

ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej. 

Po przerwie Zastępca Przewodniczącej Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników w wyborach uzupełniających do sądów powszechnych na kadencję 2024-

2027 - Mariusz Kulma odczytał opinię ww. Zespołu z dnia 21 marca 2024 r. na temat 

kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie. 

Radny Łukasz Lipiński – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przybliżył radnym na 

czym będzie polegało głosowanie w wyborach uzupełniających ławników do sądów 

powszechnych na kadencję 2024 – 2027. Poinformował, że wyboru ławników do 

sądów powszechnych dokonuje Rada Miasta zwykłą większością głosów w wyborach 

tajnych. Wybór ławników do sądów przeprowadzony zostanie w odrębnych 

głosowaniach, jako pierwsze przeprowadzone zostanie głosowanie do Sądu 
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Okręgowego w Siedlcach, a następnie do Sądu Rejonowego w Mińsku 

Mazowieckim. Głosowanie zostanie przeprowadzone w ten sposób, że radni będą 

wyczytywani przez członka Komisji Skrutacyjnej według listy obecności na sesji, 

następnie otrzymają kartę do głosowania i podejdą do mównicy umożliwiającej tajne 

głosowanie. Odpowiadając na pytanie „Czy jesteś za wyborem na ławnika?”, 

dokonają wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata lub kandydatów 

znaku „x” w kratce obok wyrazu „za”, „przeciw” lub „wstrzymuję się”. Radny będzie 

mógł oddać tyle głosów ile jest możliwości wyboru, czyli do Sądu Rejonowego w 

Mińsku Mazowieckim jest dwóch kandydatów, w związku z tym będzie można 

wypowiedzieć się w stosunku do każdego z kandydatów, natomiast do Sądu 

Rejonowego jest tylko jeden kandydat. Po oddaniu głosu radni wrzucą kartę do 

głosowania do ustawionej na sali urny. Jeśli radni postawią przy wybranym nazwisku 

więcej niż jeden znak „x” lub nie postawią żadnego znaku – głos będzie nieważny.  

Następnie rozpoczęło się imienne głosowanie radnych w wyborach uzupełniających 

ławnika do Sądu Okręgowego w Siedlcach na kadencję 2024-2027. 

Radna Karolina Pyrkosz wyczytywała kolejno nazwiska radnych zgodnie z listą 

obecności, natomiast radna Izabela Stolarczyk rozdawała radnym karty do 

głosowania.  

Po wyczytaniu nazwisk, każdy z 19 obecnych radnych dokonał aktu głosowania  

i wrzucił do urny kartę do głosowania w wyborach uzupełniających ławnika do Sądu 

Okręgowego w Siedlcach.  

W tym miejscu Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach w celu 

sporządzenia przez Komisję Skrutacyjną protokołu z w/w głosowania. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Łukasz Lipiński odczytał pełną 

treść protokołu spisanego na okoliczność tajnego głosowania z wyboru ławnika do 

Sądu Okręgowego w Siedlcach, gdzie wybrano 1 ławnika.  

Następnie przystąpiono do wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Mińsku 

Mazowieckim. 

Po wyczytaniu nazwisk, każdy z 19 obecnych radnych dokonał aktu głosowania i 

wrzucił do urny kartę do głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w 

Mińsku Mazowieckim. 

Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Rady zarządził ponownie przerwę w 

obradach w celu sporządzenia przez Komisję Skrutacyjną protokołu z w/w 

głosowania. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Łukasz Lipiński odczytał pełną 

treść protokołu spisanego na okoliczność tajnego głosowania z wyboru ławników do 

Sądu Rejonowego w Mińsku Mazowiecki, gdzie wybrano 2 ławników.  
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Protokoły z wyboru ławników do poszczególnych sądów wraz z kartami do 

głosowania stanowią załączniki do protokołu z sesji.  

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Uchwała Nr LXXII.639.2023 w 

sprawie wyboru ławników w wyborach uzupełniających do sądów 

powszechnych na kadencję 2024-2027 zostanie uzupełniona o nazwiska osób 

wybranych na ławników zgodnie z przeprowadzonym głosowaniem. 

c) w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy  

z radnym Rady Miasta 

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Żyła wskazał, że w związku w tym, że 

przygotowana uchwała jest dla nich dokumentem nie do końca klarownym, nie znają 

jej treści oraz stanowiska Komisji to wnosi o przedstawienie wniosków, jakie Komisja 

wypracowała na posiedzeniu. Zwrócił się o utajnienie obrad i stosowne wyjaśnienia 

oraz odpowiedzi na zadawane pytania.  

Zastępca Przewodniczącej Komisji doraźnej Maciej Cichocki podkreślił, że sprawa ta 

jest niezwykle prosta, gdyż chodzi o to, aby zachowali się, tak jak w założeniu 

samorządu obywatelskiego było od dawna, a nie udaje się do końca  we 

współczesnym świecie – wskazując na apolityczność tego gremium. Stwierdził, że po 

to powstał samorząd, aby sprawy lokalne były oddzielone od spraw państwowych 

bazujących na polityce. Omawiana sprawa dotyczy relacji osobistych i nie ma 

żadnych merytorycznych przesłanek, oprócz politycznych, które pozwalałyby na 

zwolnienie radnego z pracy. Jako drugi element wskazał wagę podjętej przez Radę 

decyzji w odniesieniu do przyszłości następnej kadencji. Poinformował, że jest 

przeciwny wprowadzaniu sytuacji, która później negatywne ciążyłaby na dalszych 

relacjach. Podniósł kwestię, tego co by się stało gdyby poważniejsze decyzje, o 

bardziej istotnych skutkach musieli podejmować w stosunku do osób im najbliższych. 

Podkreślił, że od wielu kadencji razem podejmowali decyzje w sprawach 

obywatelskich, które miały charakter i kreowane były w wyniku dobrych, wzajemnych 

relacji osobistych. Ponownie powtórzył, że nie ma w tym przypadku żadnych 

merytorycznych przesłanek, oprócz krajowych zjawisk politycznych, z jakimi mają do 



Projekt  

5 
 

czynienia. Zwrócił się, aby w imię idei samorządu obywatelskiego skutecznie się od 

tego oddzielili.  

Radny Leon Jurek poinformował, że jest przeciwny utajnianiu tych obrad. Dodał, że o 

ile pamięta to ani ustawa, ani Statut o tym nie mówi. Głosowanie tajne przeprowadza 

się w konkretnych przypadkach, a taki przypadek tu nie występuje.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma poddał pod głosowanie przedłożony 

przez Komisję doraźną projekt uchwały. 

Uchwałę Nr LXXII.640.2024 w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie 

stosunku pracy z radnym Rady Miast podjęto w głosowaniu: 8-za, 4-przeciw, 7-

wstrzymujących się.  

Ad 3. Zamknięcie obrad. 

O godz. 17.21 Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady LXXII sesji Rady 

Miasta. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła: 

Wioletta Wójcicka 


